


Predavanju su prisustvovali pred-
stavnici Republike Srbije, članovi 
nekolicine naučnih instituta, pred-
stavnici šire akademske zajednice 
i studenti. Gostovanje profesorke  
Bisio izazvalo je veliko intereso-
vanje u srpskoj javnosti. Ovom pri-
likom izdvajamo delove intervjua 
koji je naša gošća dala za dnevne 
novine “Politika” odmah nakon pre-
davanja na Fakultetu za diplomatiju 
i bezbednost, kao i najzapaženije 
momente sa samog predavanja. 
Profesorka Bisio, rođena Urugvajka, 
koja već tri decenije živi u Brazilu, 
ovom prilikom je prvi put bila u Beo-
gradu, gde je učestvovala na među-
narodnoj konferenciji „Kosovo: 

jedinstven slučaj ili presedan u 
međunarodnim odnosima”. Nakon 
učešća na konferenciji održala je 
zapaženo predavanje „BRIKS savez 
i Latinska Amerika” na Fakultetu za 
diplomatiju i bezbednost.

Profesorka je počela izlaganje kon-
statacijom da je agresija NATO-a 
na SRJ 1999. godine i napori da se 
Kosovo odvoji od Srbije pilot-ekspe-
riment u međunarodnim odnosima. 
Na Zapadu je bilo aplauza i to je bio 
znak da moćne sile mogu da spro-
vode takozvane humanitarne inter-
vencije i u drugim zemljama. Da nije 
bilo bombardovanja zbog Kosova, 

ne bismo imali ono što se dešavalo 
posle u Avganistanu, Iraku i Libiji”, 
smatra Bisio, koja je karijeru počela 
kao novinar prateći, između ostalog, 
i samite Pokreta nesvrstanih.

BEATRIS BISIO
Prof. dr Beatris Bisio, doktor istorij-
skih nauka, profesor politikologije, 
šefica katedre za političke nauke i 
međunarodne odnose na Federalnom 
univerzitetu Rio de Žaneira održala 
je predavanje u četvrtak 22. marta 
u 12h na Fakultetu za diplomatiju i 
bezbednost. Tema predavanja bila je: 
“BRIKS savez i Latinska Amerika”.



Takođe, naša gošća je primetila da se 
nastoji legitimizovanje takozvanih 
humanitarnih akcija, konceptom da 
se može intervenisati bez saglasnosti 
UN. Ovakva realnost daje moćnima 
opasno oružje koje će oni koristiti u 
ostvarivanju sopstvenih interesa.

Na pitanje koliko sličnosti imaju 
pitanja Kosova i Metohije i Palestine, 
i da li je moguće da Kosovo dobije 
stolicu, odnosno status posmatrača 
u UN, profesorka Bisio je čula da 

postoji ta mogućnost, ali je takođe 
napomenula da se pitanja Kosova i 
Palestine ne mogu porediti jer to nisu 
isti slučajevi. “Imajući u vidu isto-
rijske okolnosti, mislim da su Uje-
dinjene nacije pogrešile i što su dale 
status posmatrača Palestini”.

Profesorka Bisio je spomenula i 
nedavnu Tilersonovu posetu Južnoj 
Americi i upozoravajuće poruke 
sada već bivšeg šefa Stejt depart-
menta da SAD ne odustaje od Mon-
roove doktrine. U tom kontekstu 
Brazil je najbolji primer onoga što se 
dešava na globalnom nivou. 

Mi  praktično imamo nelegitimnu 
vlast jer je predsednica Rusef smen-
jena s vrlo slabim dokazima za 
korupciju. Razlozi za njenu smenu 
se vide u novoj politici predsednika 
Mišela Temera, a ona se manifestuje 
tako što prestaje politička podrška 
Kini i Rusiji, ali i BRIKS-u – navela je 
naša gošća. 



Na pitanje da li Brazil ima nameru 
da napusti BRIKS, obrazložila je da 
niko od ljudi na vlasti to nije javno 
saopštio, ali se to u praksi dešava. 

Brazil u poslednje vreme na te sas-
tanke šalje državne činovnike druge 
ili treće kategorije. Vizija BRIKS-a je 
da se suprotstavi dominaciji dolara, 
da se trgovina među ovim zemljama 
obavlja u lokalnoj valuti, da se ide s 
projektima razvojne banke... Sve je 
to više od obične trgovine s Kinom i 
Rusijom, Indijom i Južnom Afrikom. 

To je politički projekat koji udara u 
temelje Bretonvudskog sporazuma, 
na kojima počiva današnja međun-
arodna monetarna politika. Brazil 
više ne pruža podršku takvoj viziji 
BRIKS-a. 

Za kraj, profesorka Bisio najavila 
je objavljivanje knjige u kojoj će 
pokušati da objasni iz istorijske per-
spektive  šta je svetu značio Pokret 
nesvrstanih. Osvrnula se i na svoje 
bogato novinarsko iskustvo koje 
je krunisano susretima sa Jaserom 
Arafatom, Sadamom Huseinom, 
Muamerom el Gadafijem.
 
Svoje izlaganje je završila rečenicom 
o Titu: “Tita sam videla u Havani 
1979. na samitu Pokreta nes-
vrstanih. Bio je to kolektivni intervju 
gde je svako od kolega koji su pratili 
konferenciju nešto pitao. Kada se 
pročulo da će Tito primiti novinare, 
zavladalo je pravo uzbuđenje”.
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